

Dear readers,

I am particularly pleased to present this double issue to you today. I would like to thank the de Gruyter publishing house for their flexibility and understanding for this exception. In this way, we want to give the 56th Metallography Conference a special visibility by immediately giving as many conference contributions as possible a special, international visibility. This is because this meeting in Saarbrücken, as the German-American Metallography Meeting, also inaugurates the official partnership with the International Metallographic Society (IMS) and thus the special expertise of the German- and English-speaking metallography community worldwide. Unfortunately, we were not able to include in this issue all of the papers that were submitted by the deadline. Therefore, the October and November issues of PM will also be dedicated to these conference contributions. At the same time, this double issue will meet another important request of our community: From October onwards, Practical Metallography will be published on time in the first half of each month. We look forward to your feedback, and I would like to thank our editorial team for their great commitment.

I wish you an exciting reading
Yours



Liebe Leserinnen und Leser,

ich freue mich ganz besonders, Ihnen heute dieses Doppel-Heft präsentieren zu dürfen. Ich danke dem de Gruyter-Verlag für die Flexibilität und das Verständnis für diese Ausnahme. Damit wollen wir der 56. Metallographietagung eine besondere Sichtbarkeit verleihen, in dem wir möglichst vielen Tagungsbeiträgen sofort eine besondere, internationale Sichtbarkeit verleihen. Denn diese Tagung in Saarbrücken eröffnet als Deutsch-Amerikanische Metallographietagung auch die offizielle Partnerschaft mit der International Metallographic Society und damit der besonderen Fachexpertise der deutsch- und englischsprachigen Metallographie-Community weltweit. Wir konnten leider nicht alle fristgerecht eingesandten Beiträge in diesem Heft unterbringen. Deshalb werden auch das Oktober- und das Novemberheft der PM diesen Tagungsbeiträgen gewidmet sein. Gleichzeitig werden wir mit diesem Doppel-Heft einem weiteren wichtigen Anliegen unserer Community gerecht: Ab Oktober erscheint die Praktische Metallographie jeweils fristgerecht in der ersten Monathälfte. Wir freuen uns auf Ihr Feedback, und ich danke unserem Redaktionsteam für das großartige Engagement.

Eine spannende Lektüre wünscht
Ihr

Frank Hees

Bibliography

DOI 10.1515/pm-2022-0044

Pract. Metallogr. 59 (2022) 8-9; page 433

© 2022 Walter de Gruyter GmbH,
Berlin/Boston, Germany

ISSN 0032-678X · e-ISSN 2195-8599